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listopad - prosinec

matka příroda opět namíchala krásné 
barvy a obarvila nám všechny stromy, což je 
neklamné znamení příchodu podzimu. Kaž-
dý snaží sklidit a upravit vše před příchodem 
zimy. Obec jako dobrý hospodář již několik 
let to dělá obdobně. V tomto období je reali-
zován svoz velkoobjemového a nebezpečného 
odpadu, aby i naše městečko bylo upravené 
a čisté a bylo připraveno na příchod matič-
ky zimy. Chtěl bych toto cestou poděkovat 
všem, kteří se jakýmkoli způsobem o zdárný 
průběh teto akce přičinili. Jak zaměstnanci 
města, tak i hasiči, kteří nám již pravidelně 
pomáhají s dozorem na odběrných místech.

V minulém čísle jsme informovali o čin-
nosti v našem městečku. Můžeme konstato-
vat, že se již několik akcí podařilo dovést do 

zdárného konce. Především je to vybudování 
a otevření nového minihřiště u Hlavní školy, 
které bude sloužit ke spokojenosti škole, ale 
také ostatním občanům. Byla také uzavřena 
první etapa rekonstrukce Kulturního domu. 
Celý objem prací, které byly provedeny, není 
na první pohled zcela patrný. Jednalo se totiž 
především o rekonstrukci systému vytápění 
včetně změny rozvodů, výměnu kotlů a re-
konstrukci vzduchotechniky, které se nachá-
zejí v suterénu a za obložením a to zname-
ná, že jsou vašim zrakům skryty. Viditelnou 
změnou jsou nová okna a dveře, taktéž úpra-
vy vstupní haly a hlavně přísálí. Do plesové 
sezony bychom ještě chtěli zajistit nové židle 
a stoly. Máme zpracovaný projekt a podanou 
žádost o dotaci, a proto doufáme, že v příš-

tím roce bychom mohli tuto rekonstrukci 
dokončit včetně úpravy příjezdových a pří-
stupových cest k objektu. Doufám jenom, že 
se všichni občané a návštěvnici budou chovat 
slušně tak, aby nám rekonstruovaný Kultur-
ní dům sloužil další léta bez větší problémů. 
Nezapomnělo se ani na Zábřeh, kde se poda-
řilo upravit okolí kostela tak, aby byl důstojně 
připraven na oslavu 70 let od výstavby a 60 let 
od vysvěcení.

Závěrem bych vám všem chtěl popřát po-
hodový a klidný čas předvánoční a šťastné a 
veselé Svátky vánoční. Doufám, že si najdete 
v tom předvánočním shonu trochu času a na-
vštívíte připravené kulturní akce jako advent-
ní koncerty nebo Vánoce na rynku. 

Martin Štefek, starosta města       

PODZIM V DOLNÍM BENEŠOVĚPODZIM V DOLNÍM BENEŠOVĚ



Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA 

Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA 

Z jednání 15. zasedání zastupitelstva města dne 8. září 2008 
Zastupitelstvo města   r o z h o d l o
- Prodat část pozemku města p.č. 750/10 o výměře 4 m2 v k.ú. Dolní 

Benešov manželům Lampartovým za cenu 75,- Kč/m2. Jedná se o část 
pozemku zastavěného garáží vlastníků.

Pro hlasovalo 11 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- Požádat Pozemkový fond ČR o bezúplatný převod pozemků p.č. 132/7, 

1327, 1328, 1330/1, 1330/2, 1333/1, 1336, 1337/1, 1329 a 1335 v k.ú. Dolní 
Benešov v lokalitě Kolovrat do vlastnictví města Dolní Benešov.

Pro hlasovalo 12 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- Vydat souhlas se zřízením věcného břemene umístění podzemního 

vedení NN na pozemku p.č. 1785/7 a omezení této parcely ochranným 
pásmem podzemního vedení pro ČEZ distribuce a.s. a pověřilo staros-
tu podpisem smlouvy. Jedná se o přípojku k rodinnému domku na ulici 
Sluneční.

Pro hlasovalo 11 členů, proti 0, zdrželi se 0
   - Přijmout dotaci MSK z „Programu na podporu přípravy projektové 

dokumentace 2008“ na realizaci projektu „Vypracování projektové doku-
mentace pro vybudování školního hřiště v areálu ZŠ Dolní Benešov“ a 
pověřilo starostu podpisem smlouvy. Město na tento projekt sportovního 
areálu u hlavní školy obdrží 290 000,- Kč, což činí 50% předpokládaných 
uznatelných nákladů. 

Pro hlasovalo 11 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- Hradit každoroční provozní ztrátu Kulturního domu Dolní Benešov 

i po jeho rekonstrukci, kterou bude provedena za pomoci dotace ROP 
Moravskoslezsko z oblasti podpory rozvoje venkova. Toto prohlášení je 
nutné pro podání žádosti o dotaci.

Pro hlasovalo 12 členů, proti 0, zdrželi se 0 
Zastupitelstvo města   s c h v á l i l o
- Rozpočtová opatření vzhledem k plnění rozpočtu k 31.8.2008 v před-

loženém znění, které je nedílnou součástí usnesení.
Pro hlasovalo 12 členů, proti 0, zdržel se 0
- Bezúplatný převod pozemků p.č. 391/2 a 391/7 v k.ú. Zábřeh u Hlučí-

na na město Dolní Benešov. Jedná se o pozemky státu zastavěné chodníky, 
které na město převede Úřad pro zastupování státu ve věcech majetko-
vých.  

Pro hlasovalo 11 členů, proti 0, zdržel se 0 
Zastupitelstvo města vzalo na vědomí
- Zprávu o činnosti rady města od posledního zasedání zastupitelstva 

města 
- Vystoupení zástupců firmy Mejer s.r.o., kteří prezentovali svůj záměr 

postavit a provozovat v plánované průmyslové zóně na sever od města 
fotovoltaickou elektrárnu. Tento předběžný záměr bude zastupitelstvo 
teprve projednávat a rozhodovat o něm. 

Z jednání  32. schůze rady města dne  
25.8.2008 

Rada města  s c h v á l i l a
- Žádost o povolení pořádání tradičního tábo-

ráku na III. hrázi dne 29.8.2008 za splnění  všech 
bezpečnostních a požárních opatření. 

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
- Nabídku ČEZ na demontáž a montáž veřej-

ného osvětlení a rozhlasu na Osadě Míru v rámci 
výměny sloupů. 

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
Rada města  p r o j e d n a l a
- Návrh města Kravaře na sponzorování bene-

fiční akce a žádosti nevyhověla. Naše Město vy-
víjí vlastní charitativní aktivity, z nichž největší je 
každoroční předvánoční akce pro postižené děti 
„Děti dětem“.

- Žádost obyvatel ulice Na Březích na zrušení 
chodníků a žádosti v současné době nevyhověla.

Rada města  v z a l a   n a   v ě d o m í
- Informaci o postupu prací na výstavbě mini-

hřiště a rekonstrukci kulturního domu
Rada  p r o j e d n a l a   a   d o p o r u č u j e  

zastupitelstvu města  
- Rozhodnout o prodeji pozemku p.č. 750/10 

na Osadě Míru. Jedná se o část pozemku o výmě-
ře 4 m2 zastavěného garáží.

- Přijmout do rozpočtu města dotaci MSK 
na „Vypracování projektové dokumentace pro 
vybudování školního hřiště v areálu ZŠ Dolní 
Benešov“. Jde o projekt dobudování sportovního 
areálu u Hlavní školy.

- Požádat ÚZSVM o bezúplatný převod po-
zemku p.č. 391/2 a 7 v k.ú. Zábřeh. Pozemky jsou 
zastavěny chodníky.

- Požádat Pozemkový fond ČR o bezúplat-
ný převod pozemků 132/7, 1327, 1328, 1330/1, 
1330/2, 1333/1, 1336 a 1337/1 v k.ú. Dolní Bene-
šov v lokalitě Kolovrat

- Schválit rozpočtová opatření v předložené 
výši

Z jednání 33. schůze rady města konané dne  
29.9.2008 

Rada města  s c h v á l i l a
- Převod účetního programu WIN Duo z ma-

jetku města do majetku příspěvkové organizace 
MŠ Dolní Benešov

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Zřízení věcného břemene pro ČEZ Distri-

buce a.s., které spočívá v umístění nadzemního 
vedení nízkého napětí na pozemcích města p.č. 
199/2, 2149/24, 2149/25 a 2162/3 (pozemky při 
vjezdu do MSA „U kříže“) a omezení těchto 
parcel ochranným pásmem nadzemního vede-
ní a dále v právu vstupu a vjezdu na zatěžované 
pozemky v souvislosti s provozem, opravami a 
údržbou uvedeného energetického zařízení a po-
věřila starostu podpisem smlouvy.

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Finanční příspěvek ve výši 2 040,-Kč na účast 

v celostátním finále soutěže „Šifra Komenského“ 
pro kroužek „Mladých debrujárů“ při ZŠ Dolní 
Benešov. Jedná se o fyzikální soutěž, jejíž finále 
se koná v Havlíčkově Brodě.

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Navýšení sazby úhrady nákladů na provoz 

vozidla FORD Tranzit, zajišťující rozvoz stra-
vy pro MŠ Dolní Benešov, ZŠ Dolní Benešov a 
ZŠ Kozmice na 15,- Kč/km a to s platností od 
1.9.2008.

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Odpisový plán MŠ Dolní Benešov samostat-

ných movitých věcí pořízených pro školní zahra-
du mateřské školy v Zábřehu v roce 2008.

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
Rada města  j m e n o v a l a
- Zástupce zřizovatele ve Školské radě při 

Základní škole Dolní Benešov pro období od 
1.10.2008 do 30.9.2011 Mgr. Josefa Hartoše a Ji-
řího Hankeho.

Pro J. Hartoše hlasovali 4, proti 0, zdržel se 1
Pro J. Hankeho hlasovalo 5, proti 0, zdržel se 0 
- Vedoucí odboru vnitřních a sociálních věcí 

Městského úřadu v Dolním Benešově Irenu 
Moricovou s účinností od 1.1.2009. Současná 
vedoucí odboru odchází k uvedenému datu do 
důchodu. 

Pro hlasovali 4, proti 1, zdržel se 0
- Karla Kalužu členem výběrové komise podle 

zákona o veřejných zakázkách pro výběr dodava-
telů investičních akcí města. 

Pro hlasovali 4, proti 0, zdržel se 0
Rada města  v z a l a   n a   v ě d o m í
- Informaci o postupu prací na výstavbě mini-

hřiště a rekonstrukci kulturního domu
- Informaci o Sněmu Sdružení obcí Hlučínska
Rada  p r o j e d n a l a   a   d o p o r u č u j e  

zastupitelstvu města  
- Rozhodnout o oplocení sportovního areálu u 

Hlavní školy ve variantě pletivové
- Zapojit se do systému plánování sociálních 

služeb pro období 2010 až 2013 společně s měs-
tem Hlučínem.

- Zapojit se do Místní akční skupiny Hlučín-
sko o.s. 

Z jednání 34. schůze rady města dne  
6.10.2008 

Rada města  s c h v á l i l a
-  Žádost Základní školy Dolní Benešov o na-

výšení finančních prostředků ve výši 166 087,- 
Kč na opravu hřiště u Červené školy. Toto hřiště 
bylo o prázdninách poničeno vandaly. Byl po-
škozen umělý trávník i ochranné sítě.

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
- Příspěvek na vědomostní a dovednostní sou-

těž žáků základních škol Hlučínska „Znáš, umíš, 
dokaž“ ve výši 2 000,- Kč + náklady na dopravu. 
Naši žáci tuto soutěž, která se koná v Hlučíně, 
vloni vyhráli.

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
- Umístění dopravního bezpečnostního zr-

cadla při výjezdu z ulice Stinné u hřbitova a při 
výjezdu od MSA „U kříže“.

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
Rada města  d o p o r u č i l a  odboru výstavby 

a dopravy vydat kladné stanovisko k žádosti ZŠ 
o pokácení stromů na pozemku p.č. 361 v areálu 
Hlavní školy. Jedná se o staré proschlé stromy, 
které hrozí žákům úrazem.

Rada města  v z a l a   n a   v ě d o m í
- Žádost společnosti Armatury group o prodej 

části pozemku města p.č. 334/1 a vzhledem k plá-
novanému umístění veřejně prospěšné stavby se 
bude touto žádostí dále zabývat. 

Rada  p r o j e d n a l a   a   d o p o r u č u j e  
zastupitelstvu města  

- Zapojit se do projektu propagace Hlučínska s 
názvem „Hlučínsko se představuje“

- Schválit dokrytí kupní ceny na nákup nové 
cisternové automobilové stříkačky z rozpočtu 
města.



 Každý příznivec DOM v Dolním Benešo-
vě zajisté ví, že orchestr se může pochlubit 
mnohými vystoupeními v zahraničí. Téměř 
osudovou zemí se pak stala Francie, která 
zve benešovské hudebníky společně s haví-
řovskými mažoretkami každým rokem.

 Letošní nabídka slibovala atraktivní pobyt 
a především nějakou změnu.

 Provence a Azurové pobřeží ! Ubytování 
na jednom místě a nikoli v hotelu F 1.

 A konečně – dva dny pro sebe.
 Jede se !!!
 V páteční podvečer 8.srpna si popřejeme 

šťastnou cestu a vyrážíme společně s Roma-
nem a Damianem, řidiči polské fa SPORYSZ. 
Cesta ubíhá rychle, hraje se na kytaru, zpívá 
se …, prostě klasika. Až přijde únava, každý 
si hledá přijatelnou polohu 

a odevzdá se tu dřímánkám, tu chrápalo-
vicím.

 Projíždíme Rakouskem a pak Itálií. To už 
svítá. Ti vnímavější si začínají užívat pohledu 
z autobusového okna – vlevo vinice, vpravo 
vinice a v pozadí impozantní alpští velikáni. 
Jak kontrastní. A najednou záblesk vodní 
hladiny, neklamné znamení, že moře je už 
blízko. Pobřeží Středozemního moře steho-
vané množstvím malých přístavů, kde vzorně 
seřazené lodičky čekají na svou další cestu. 
Do výhledu zasahují jen průjezdy nesčetnými 
tunely. Kolik jich je ? To počkejte na zpáteční 
cestu, pan dirigent Richard Novák bude mít 
praktický nápad. Takže malé strpení prosím.

 Zdá se, že se blížíme k cíli, už to není tak 
daleko, avšak najednou nejedeme tak plynule, 
dokonce tu a tam postáváme. Auta, auta, auta 
– zácpa, někteří z toho máme břichabol, chce 
se nám nejen pořádně protáhnout. Po dvace-
ti hodinách jízdy přichází krize. Ale ta, jako 
vždy, se překoná.

 Konečně poslední mýtné a jsme v Le Muy 
– malém městečku, kde budeme po celou 
dobu ubytováni. Mažoretky v mateřské školce 
a dechovka ve starobylé ubytovně 

„Paradou“, sice jednoduché, ale parádně 
zastrčené do staré zahrady s mohutnými pla-
tany, které dávaly příslib poklidných večerů 
s kytarou v ruce. Možná na začátku jsou tu 

i rozpaky – vymoženosti F1 tu rozhodně ne-
jsou, avšak ani tenké hotelové stěny. Venku 
obyčejné stoly a na nich první provensálská 
večeře A teplá ! Ubrusy či ubrousky? Na to po 
celý týden zapomeňte. Hlavně že nám chutná 
a že brzy můžeme jít na kutě.

 Sejdeme se až ráno u snídaně. Čaj, káva, 
kakao a teplá voda by tu byly. Marně čekáme 
na hrníčky nebo sklenice. Jsou tu ještě barev-
né keramické misky – snad na nějaké lupínky 
či křupky s jogurtem. Ba ne, miska se ukazuje 
univerzálním nádobím na veškeré nápoje. K 
tomu bageta, tři druhy marmelády a štam-
prlíčka – nečekejte teď vodku – nugety. Pro 
někoho mňamka, pro jiného chabá náplast na 
hladový žaludek, jež se po ránu hýčká salá-
mem, párky a podobně. 

 Po snídani odjíždíme na první vystoupení, 
čeká nás údajně nejnáročnější den ze všech. 
Za hodinku jsme ve Valauris, příjemném 
městečku západně od přímořského Antibes. 
Slaví se tam svátek hrnčířů, řemeslníků, kteří 

v těchto končinách působili již v době římské. 
Zásluhou slavného Pabla Picassa hrnčířské 
dílny působí ve Valauris dodnes a nabízejí 
turistům množství nejrůznějších nádob vše-
možných rozměrů a barev i různé kvality. 
Prosluněnými uličkami pochoduje společně s 
mažoretkami „Variace“ naše dechovka. Když 
se hraje , není čas vnímat, jaký je to pel mel. 
Z kopce, do kopce, to vnímáte noty a pokud 
možno – terén pod podrážkami bot. Pořada-
telé naštěstí pamatují na dostatečné množství 
pitné vody a přestávky. Nejzajímavější je zajis-
té pauza u kostela, kdy končí mše a před por-
tál se vynáší poměrně velká socha sv.Clauda. 
patrona tamějších hrnčířů. Než se socha za-
řadí do průvodu, vystupujeme na místě. Poté 
vlajkonoši z italského Asti. Nakonec přichází 
chvilka vskutku bizární. Na náměstíčko před 
kostelem nastoupí skromně oděné exotické 
dívky a rytmicky potřásají nejen zadečkem. 
Takové mini RIO. Kdo může, pořizuje sním-
ky.

 Mezi jednotlivými vystoupeními je ovšem 
čas na typický francouzský oběd – poklidný, o 
několika chodech. Chcete vědět, na čem jsme 
si pochutnávali? Na žlutém melounu 

se speciální šunkou, na králíkovi po pro-
vensálsku s tagliatteli (těstoviny), poté jsme 
si mohli vybrat z nabídky skvělých sýrů a na 
závěr jsme se zchladili broskvovou Melbou 
(zmrzlina). A k tomu byla nejen voda, ale i 
vínečko – červené i tolik Francouzi oblíbené 
rosé. Kdo si toho dne jídla neužil, je opravdu 
vybíravý.

 Po náročném dni jsme se vrátili do Muy, 
kde už na nás čekala, jak jinak, teplá večeře.

Neděle končí, těšíme se na pondělí. Máme 
přece volný den. 

 Jedeme, či spíše se vlečeme do 37 km vzdá-
leného Saint Tropez. Po téměř dvou hodinách 
se nám podaří vjet do slavného městečka, o 
němž se tolik píše i mluví. Potkáme něko-
ho slavného? Najdeme věhlasnou četnickou 
stanici? Jistě, viděli jsme ji přece z autobusu- 
starou, obyčejnou budovu, před níž neustále 

Jak se snídá pod starými platany aneb o další cestě Jak se snídá pod starými platany aneb o další cestě 
DOM do Francie, tentokráte k Azurovému pobřežíDOM do Francie, tentokráte k Azurovému pobřeží



postávají turisté a dělají si foto. Přístav pře-
plněný lidmi byl jednoznačnou konfrontací 
obyčejného života z luxusem. Lodě čekající na 
zámožnou klientelu, vydělávající týdně údaj-
ně až 100 000 eur, byly jednoznačně předmě-
tem zájmu turistů. My jsme se raději vydali na 
nedalekou pláž „Bouillabaisu“, která byla čis-
tá, příjemná a hlavně zdarma. Díky plovoucí-
mu pontonu jsme si užili vodních radovánek 
a těšili se na volnou středu a slibovali si, že ji 
strávíme zase u moře. 

 Mezi tím nás čekalo jedno malé vystou-
pení v místním kempu „Prérie“, kde jsme se 
dokázali natolik excelentně zaprášit, že poté 

bylo nutné vyprat celé dechovce košile a ma-
žoretkám žluté kroje. Vystoupení na suchém 
petanquovém hřišti, tož to musíte zažít! Inu, 
takové naplánované zpestření.

 Tak a je tu středa, rozhodli jsme se podí-
vat do Cannes – města filmových festivalů. 
Myslím, že si zde každý přišel na své. Město 
dýchalo zvláštní atmosférou. Cannes- to jsou 
luxusní hotely a auta, drahé butiky, velkole-
pý přístav, palmové parčíky a písečné pláže, 
a také zvláštní barva nebe a neskutečný slu-
nečný svit. Jen voda v moři nebyla zdaleka 
luxusní – plná listí a papírků už nebyla tak 
příjemná jako ve Saint Tropez.

 Vše příjemné rychle ubíhá, a tak už je tu 
čtvrtek a další vystoupení, tentokráte v do-
mově důchodců v Les ARCS. Odpoledne pak 
v horském městečku Bergamon. Cestou jsme 
mohli obdivovat krásy okrajových částí Ver-
donského kaňonu. Příroda je vskutku kouzel-
nice. A tady je na místě pochválit řidiče, cesta 
po tamějších serpentinách vyžadovala zajisté 
značnou dávku pozornosti i opatrnosti. Však 
si pánové od nás zasloužili nejeden potlesk.

 V pátek jsme byli očekáváni v La Motte, 
obci, která oslavovala 64.výročí osvobození 
anglickými a americkými alianty. Hrálo se v 
křivolakých uličkách městečka, před radni-
cí na aperitiv koncertu, večer pak na pódiu. 
Foukal silný vítr a poprvé jsme pocítili chlad. 
Nové oranžové vesty zajisté přišly hudební-
kům vhod. Byl to MISTRÁL, co drze načech-
rával notové sešitky. Kdosi vzpomněl Karla 
Gotta a jeho dávný hit – Mistrál. Kvůli němu 
byly v celém okolí zakázány ohňostroje. Mož-
ná, že jsme přišli o příjemný zážitek, neboť 
letní „ des feux d´ artifice“ Francouzi umí ( na 
Silvestra prozářené nebe příliš nečekejte).

 V sobotu oslavy u příležitosti osvobození 
vrcholí. Do Le Muy se sjíždějí desítky histo-
rických jeepů, jsou tu představitelé různých 
vojenských jednotek včetně veteránů, dámy 

s oblékly do dobových kostýmů. Ulicemi Le 
Muy pochodují havířovské mažoretky, pre-
zentace benešovského orchestru je přijímána 
s velkým nadšením – ILS SONT TRĚS MUSI-
CAL. Upřímného ocenění se jim pak dostalo 
za precizní interpretaci anglické, americké a 
posléze francouzské hymny. Nakonec bylo 
třeba zahrát Píseň partyzánů. Viděla jsem, jak 
ji zpívají sotva dvacetiletí chlapci ve vojen-
ském a zřejmě netuší, že se hraje bez zkouš-
ky. DOM z Dolního Benešova v této náročné 
chvilce výtečně obstál. Zazněla slova podě-
kování a také „ jsou to Češi, kteří to dokázali 
takhle zahrát … bravo!!! 

 Atmosféra těchto oslav u příležitosti osvo-
bození byla značně jiná, než na jakou jsme 
byli zvyklí my v dobách před sametovou re-
volucí. Byla tam opravdová úcta k přítomným 
veteránům a také k těm, kteří tyto oslavy při-
pravovali. Potlesky se zdály být spontánní tak 
jako i radost ze společného setkání. Nakonec 
si všichni užili posezení

u společného stolu, jak jinak než u jídla. 
Představte si dvě obrovské venkovní pánve, 
na které se vysypala rýže, pak se přidalo du-
šené hovězí maso, krevety a slávky,snad ně-
jaká zelenina. To vše se přikrylo velkou pok-
licí, pak přikrývkami a nechalo se to tak asi 

půl hodiny. Poté se to promíchalo a vznikla 
španělská paella. Říkala jsem si, jak to u nás 
dopadne s těmi mořskými plody, budeme to 
jíst? Věřte, nevěřte, většina z nás to jedla. Pak 
přišel čas na nějakou skladbičku a pochodo-
vacího hada, který umožnil vystoupat po ne-
dalekých schodech a zmizet ve městě. Však si 
bylo třeba odpočinout, odpoledne nás čekalo 
poslední vystoupení.

 A zase malé městečko - Trans, které bylo 
součástí(jako všechna námi navštívená města) 
městského spolku zvaného Dracenie. Chvilka 
volna, čas na malé pivo nebo kir 

( suché bílé víno se šťávou cassis). A pak 
zase hymny a malý pochod městem a aperi-
tiv minikoncert. A také malý piknik – bageta 
s olivovou nebo ančovičkovou pastou nebo 
kousky pizzy. Lidé kolem se začínají bavit, my 
bychom mohli také, ale rozhodneme se pro 
návrat na ubytovnu. Je třeba balit věci. A po-
tom – čeká nás poslední večeře pod starými 
platany – každému z nich je 130 let.

 Po večeři se hraje děvčatům, co nám po 
celou dobu připravovaly jídlo a obsluhovaly 
nás. Kluci je vyzvou k tanci, děvčata z dechov-
ky pak majitele „Paradou“ Remieho a našeho 
průvodce Jeanotta. Všichni jsou dojati, od 
francouzských klientů něco takového nezna-
jí. Ráno se s námi přijdou rozloučit a popřát 
nám šťastnou cestu.

 Nashledanou Provence! Nashledanou 
Azurové pobřeží ! Mizíme v nesčetných tune-
lech. Pan dirigent si dělá čárky na okraji no-
vin. Vždycky čtyři a pátou příčně. Už víte, co 
počítá? Správně, tunely. Kolik jich napočítal, 
to si bohužel nepamatuji, blížilo se to dvěma 
stům. Ale chcete-li to vědět opravdu přesně, 
zeptejte se pana Nováka. Jistě se s vámi rád 
podělí nejen o počet tunelů, ale i dojmy z ce-
lého zájezdu.

 Sama za sebe si myslím, že to byl zájezd 
přímo parádní. Bylo to také zásluha skvělé 
party mladých lidí, které spojuje jedna úžasná 
dovednost – hrát na dechový nástroj, a to za 
všech okolností.

 Za přípravu celého zájezdu je ovšem třeba 
poděkovat paní Editě Chwistkové, vedoucí 
mažoretkové skupiny „Variace“.

Za společně strávené chvíle všem děkuje 
Vaše Dana



Volební strana I. II. III. IV. celkem %

KSČM 34 25 33 15 107 8,2

KDU - ČSL 79 58 35 11 183 13,9

ODS 118 108 56 54 336 25,6

ČSSD 155 148 227 94 624 47,6

Počet zapsaných voličů 961 918 964 594 3437

Počet odevzdaných hlasů 409 361 371 187 1328

Počet platných hlasů 407 357 366 182 1312

Účast voličů v % 42,5 39,3 38,5 31,5 38,6

VÝSLEDKY VOLEB 
DO KRAJSKÝCH ZASTUPITELSTEV

V tuto chvíli již všichni víme, jak dopadly volby do zastupitelstva 
našeho Moravskoslezského kraje. Pro zajímavost a srovnání uvádíme 
výsledky voleb do zastupitelstev krajů tak, jak skončily v našem městě.  

Vybrány jsou pouze výsledky stran, které získaly největší počet hla-
sů a které překročily 5% hranici potřebnou pro účast v krajském za-
stupitelstvu.

Ing. Libuše Vichtorová, tajemnice MěÚ



Vážení a milí,Vážení a milí,
ráda bych vás pozvala na setkání s „naší prajzskou bardkou“ – spisovatelkou a básníř-

kou Janou Schlossarkovou, které se uskuteční v Obřadní síni na zámku v Dolním Benešově 
v neděli     23. listopadu 2008 od 16 hodin a které pořádá Kulturní dům Dolní Benešov.

Podobných setkání již naše městečko prožilo několik, ovšem nyní se nám nabízí jedinečná 
příležitost pozastavit se s autorkou za první dekádou literárního života její knihy „Co na 
prajske se stalo a co povědalo“, která v sobě skrývá část duše našeho kraje ve všech jeho od-
stínech. Život každého z nás ji v uplynulých deseti letech opět přibarvil a vepsal mezi řádky 
mnohé další příběhy. Proto je jistě zajímavé vyslechnout si autorku symbolicky znovu právě 
nyní, po deseti letech. 

Sváteční atmosféru potvrdí i přítomnost hostů,mezi nimiž nebudou chybět Seniorky z 
Bolatic, Jaroslav Černý z Vávrovi, ale i děti z naší základní školy. Hudbou nás potěší Cimbá-
lová muzika z Kozmic a děti z pěveckého sboru Nezmar. 

Těšíme se, že se potkáme i s vámi !
V zastoupení pořadatelů srdečně zve Jana Güntherová 

23. 11. 2008  VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ, 15:00 hod. Obřadní síň

Vážení přátelé, 
chystáme se obnovit tradici zájezdů do ostravských divadel. 
V době minulé jsme jezdili, dalo by se říci, pravidelně jedenkrát za měsíc. Byl to pro každého, 

kdo jel, doslova kulturní svátek. Den, kdy bylo představení, nám dal alespoň večer zapomenout 
na některý shon, spěch a špatnou náladu. Bylo to doslova pohlazení na duši. Těšíme se, že tuto 
tradici brzy obnovíme. 

První představení je plánováno na 14. listopadu. Autobus bude odjíždět vždy v 18:00 hod. z 
parkoviště u obchodního domu. V ceně zájezdu se promítne vstupenka a jízdné autobusem do 
Ostravy a zpět, což činí 50 Kč. 

14. 11. 2008 OSTRAVA, DIVADLO J. MYRONA, 
„GASPARONE, ZÁHADNÝ LOUPEŽNÍK“, opereta, začátek v 19:00 hod. 

Lístky je možné objednat u paní Mgr. M.Sovíkové. 
Tel.: 553 651 186, 553 651 422, 603 350 358

KOMISE KULTURNÍ A ŠKOLSKÁ

§ 133 odst. 4 a 5 zákona o spotřebních da-
ních č. 353/2003 Sb. v platném znění:

(4) Lihoviny, i rozlévané, lze prodávat na 
veřejnosti přístupných sportovních a kultur-
ních podnicích, včetně tanečních zábav a dis-
koték, pokud zvláštní právní předpis nestano-
ví jinak.

 (5) Osoba, která může podle odstavce 4 
lihoviny prodávat, je povinna nejpozději 3 
pracovní dny před konáním podniku o této 
činnosti písemně informovat příslušný cel-
ní úřad. Písemná informace musí obsahovat 
údaje o osobě, která lihoviny prodává, o časo-
vém vymezení prodeje lihovin a údaje o dru-
hu a množství prodávaných lihovin.

Kontaktní údaje:
Adresa: Celní úřad Opava, Kolařská 13, 746 

01 Opava, Telefon: 553 753 600, Fax: 553 753 
699, E-Mail: posta0961@cs.mfcr.cz

Oznamovací 
povinnost pořadatelů 

veřejnosti 
přístupných akcí

Kurzy angličtiny budou pro školní rok 
2008/2009 probíhat v kulturním domě násle-
dovně: 

do konce 
listopadu

od prosince

Pondělí 18.00 – 20.00 18.30 – 20.00

Středa 18.00 – 20.00 18.30 – 20.00

Čtvrtek 18.00 – 20.00 18.30 – 20.00

KURZY ANGLIČTINY



Dne 26.6.2008 ráno v 7.oo hod odcesto-
val Městský orchestr mladých z Dolního 
Benešova na XVIII. ročník Mezinárodního 
festivalu FIJO Cheb (FIJO z francouzšti-
ny – le Festival Internacionál des Jeunes 
Orchestres d´Instruments á vent). Spolu 
z orchestrem jely mažoretky „Variace“ z  
Havířova. Řidiči byli velmi ochotní. Jeden 
autobus  řídil pan Vesecký z Václavovic a 
druhý pan Radko z  Kozák Tour Dolní Be-
nešov. Cesta nám ubíhala až na výpadovku 
z Prahy na Plzeň, kde se utvořila  obrov-
ská kolona, protože zde za plného provozu 
stavěli billboard. Proto se nám nepodařilo 
přijet přesně na plánovanou 16-tou hodi-
nu. Přesto jsme byli velmi očekáváni a šli 
jsme se  přihlásit  do  registračního cent-
ra. Tam jsme obdrželi vizitky pro každého 
účastníka, stravovací lístky a propagační 
předměty.

Po večeři jsme se jeli ubytovat do základ-
ní školy na Skalce. Toto byla jediná stinná 
stránka celého festivalu, protože ubytování 
bylo vzdáleno od centra města a tudíž celé-
ho hudebního dění několik kilometrů.

Následující den po snídani jsme odjeli na 

stadion místní Lokomotivy k nácviku  ne-
dělního závěrečného galaprogramu. Toho 
se zúčastnili všechny orchestry, z nichž 
každý měl svoje vyhrazené místo. Zkoušel 
se nástup, vlastní program, monsterkoncert 
a odchod jednotlivých orchestrů z plochy 
stadiónu. V odpoledních hodinách bylo na 
náměstí oficiální zahájení festivalu FIJO 
Cheb a při této příležitosti se představil 
každý orchestr divákům, kteří ve velmi hoj-
ném počtu zaplnili celý střed města Chebu.

V 19.oo hod proběhl slavnostní koncert 
Mládežnického orchestru Cheb, který slavil 
50let od svého založení. Koncert se usku-
tečnil ve sportovní hale Lokomotivy Cheb.             
Od 21.oo hod  byla Megadisco pro účastní-
ky FIJO a mládež města Chebu. Jednotliví 
dirigenti a vedoucí orchestrů a mažoretek 
byli pozváni představiteli města na setkání 
do zahrady kláštera Františkánů, kde pro-
běhl obrovský raut. O půlnoci zahráli naši 
křídlováci a tenoristé skladbu „ Dobrů noc“ 
na náměstí.

V sobotu ráno se všichni seřadili na velký 
průvod městem. Celou trasu lemovaly počet-
né davy diváků. Odpoledne jsme odcestovali 

spolu s orchestrem Nová Dubnica ze Sloven-
ska do Františkových Lázní. Celou kolonádu 
jsme pochodovali a v dolní části jsme hráli 
několik skladem na místě. Vystoupili jsme 
rovněž v areálu krásného nového aquaparku, 
kde na nás čekalo občerstvení. 

V sobotu večer jsme byli svědky vyni-
kajícího koncertu. Vystoupili orchestry 
Starovarka, Jazz Big Gang a Gloria. Tento 

koncert byl velkým zážitkem pro všechny 
muzikanty.

Večer proběhla opět pro účastníky Mega-
disco.

Nedělní dopoledne patřilo nám a Maďar-
skému orchestru z města Mór. Po zaznění 
poslední skladby našeho koncertu se ode-
brali představitelé města a karlovarského 
kraje spolu s velkým množstvím diváků a 
hostů, aby v nedaleké chrámu svatého Mi-
kuláše posvětili  nové věže.

Po nedělním obědě jsme byli pozváni 
místní komunitou vietnamských občanů, 
abychom se jim představili v jejich novém 
největším tržišti v ČR „ Dragoun“.

Po nedělní večeři jako poděkováni za-
hráli naši muzikanti kuchařkám ve školní 
jídelně za vynikající stravu po dobu celého 
festivalu. Jejich ochota a přívětivost byla 
obdivuhodná.

Ve 21.oo hod propukl velký Galavečer na 
stadiónu „Lokomotivy“ Cheb. Tato velká 
podívaná byla zakončena o půlnoci velko-
lepým ohňostrojem na hudbu Andrea Bo-
celliho.

Nastalo velké loučení s kamarády z ostat-
ních orchestrů, především se Slováky z 
Dubnice a cestovali jsme domů. Zážitky 
ještě dlouho zůstaly ve všech účastnících.

MĚSTSKÝ ORCHESTR MLADÝCH  MĚSTSKÝ ORCHESTR MLADÝCH  
DOLNÍ BENEŠOV NA FESTIVALU FIJO V CHEBUDOLNÍ BENEŠOV NA FESTIVALU FIJO V CHEBU



PODZEMNÍ CHODBA
Vzrostlé stromy okolo zámku se pyšnily svěží zelenou barvou. Ote-

vřeným oknem proudil čerstvý jarní vzduch do prastaré knihovny a 
občas tam zabloudil i paprsek jarního slunce. Starý pán se zamyšleně 
podíval do zeleně. Jeho myšlenky bloudily v minulém čase, kdy ještě 
on jako mladý v plné síle se rád projížděl po zdejším panství. 

Miloval projížďky v okolí řeky a po hrázích rybníků. Procházel se 
oborou, kde jeho předchůdci nechali vysázet vzácné stromy a dřeviny. 
Žil tu také jeden pár daňků, pernatá zvěř a u jednoho z rybníčků byla 
vždy připravena loďka k projížďce. Dneska odjíždí na delší dobu, snad 
už navždy. Zdraví mu neslouží a zdejší vlhké podnebí a pravidelné jarní 
záplavy mu nedělají dobře. Snad panství prodá. Zrovna dočetl starý spis, 
který našel zapadlý mezi knihami, když vybíral čtení na cesty. Je málo 
čitelný, ale jsou v něm domněnky o existujícím labyrintu chodeb pod 
zdejším zámkem, které měly být vyhloubeny v době předešlých válek. 
Údajně začínaly ve sklepeních pod zámkem a končily někde mezi poli, 
snad pod kapličkou nebo ještě dál ve vzdálenějších kopcích. Jestli byly 
někdy dostavěny nebo použity, to se nedověděl. Zbytek spisu chyběl. 
Jiné záznamy se nenašly, ale pokud to mělo být utajeno, nebyl důvod to 
zaznamenat. Zámek také prošel několika úpravami, při nichž se staré 
měnilo za nové. Před stálým nebezpečím záplav se vyvyšoval nad úro-
veň okolí a stará sklepení byla zcela určitě postupně zasypávána.

Mohla to být pravda. Mnoho panských sídel si v minulosti stavě-
lo své únikové cesty, aby mohlo panstvo ve stavu ohrožení bezpečně 
uniknout ze zámku a dostat se do bezpečí. Odložil spis. Neměl v úmys-
lu se dále tím zabývat. Chystá se opustit zdejší panství a peníze, které 
by musely být do průzkumu vloženy, využije jinak.

Ani netušil, že právě tenkrát na jaře, kdy řeka vystoupila ze svých 
břehů a byly rozsáhlé povodně, zámek ze severu obléhala cizí vojska. 
Tehdejším majitelům hrozilo vyhladovění a následné drancování zám-
ku, ne-li smrt.

Narychlo sbalili své děti, zlato a šperky, věrné sloužící a vydali se 
podzemní chodbou, která měla mít nejbližší východ pod oltáříkem v 
nedaleké kapličce. Dál byla pak cesta otevřená do bezpečí.

Věděli, že podzemní chodba není ještě dokončená, přesto se roz-
hodli, že se o útěk pokusí. Již po pár metrech viděli, že voda prosakuje 
přes štěrk bočními stěnami a v některých místech je i zával.

Neměli tušení, jak daleko jsou, když vody stále přibývalo. Postupně 
jim začala sahat až po kolena, a tak se rozhodli vrátit. Cesta zpátky již 
nevedla. Tu znenadání uzavřela voda a pohltila vše, co jí stálo v cestě.

Nikdy se nic neutají a téměř zapomenutý příběh se dostal znovu do 
povědomí lidí. Zvláště pak mladí, toužící po dobrodružství, chtěli znát 
pravdu. Stále se dožadovali vstupu do zámku. Nebylo to jednoduché. 
Pro zdejší obyvatele byl zámek nepřístupný a museli proto do svého 
úmyslu zasvětit správce. Pán odjel a správce zámku byl zlata chtivý 
člověk. Snad vidina pokladu v podzemí jej zviklala natolik, že dovolil 
zdejším dobrodruhům provést průzkum. Mládenci byli sice nadšeni, 
ale nasazovat vlastní krk pro nějakou pověst se jim nechtělo. V tom 
jeden z nich dostal nápad. „Máme v chlévě slepé hříbě,“ řekl syn sed-
láka. „Hospodář tvrdí, že je k ničemu, tak jej požádám, ať nám ho dá. 
Nejdříve tam pošleme koně a pak, když se vrátí, půjdeme my.“ Nápa-
dem byli všichni nadšeni a to, co si usmyslili, se s požehnáním vrch-
nosti chystali provést.

Okolo vchodu do zámeckého sklepení se tísnili lidé. 
V tento den se zámecká brána otevřela i pro obyčejné chalupníky. 

Výjimečně jim bylo dovoleno přihlížet neobvyklé události. Mládenci 
přivedli hříbě a uvázali mu na krk zvonec. Slepé hříbátko se neznámé-
mu zvuku bránilo a bylo vyplašeno. Odstrčili zrezivělou závoru a dveře 
se skřípavě otevřely. Z podzemí pronikala vlhkost, hnilobný zápach a 
chlad. Někde z dálky chodby bylo slyšet kapání vody.

Do tmy strčili bránící se hříbě. Při každém jeho kroku zvonek za-
cinkal a oznamoval, kde se asi koník zrovna pohybuje. Poplašené zvíře 
pronikalo dál do tmy a začínala jeho cesta do neznáma.

Cinkání zvonku bylo zřetelně slyšet dosti dlouho. Pak najednou sláblo 
až nakonec docela utichlo. Zbylo jen ticho a chlad otevřeného podzemí.

Hlasy, přivolávající hříbě zpět, se odrážely od vlhkých zdí chodby. 
Nezbývalo nic jiného než čekat.

Čekali dlouho, čekali i na druhý den. Nakonec pochopili, že čekají 
marně. Hříbě se už zpátky nevrátilo.

Anna Malchárková - POVĚSTI Z MĚSTEČKA

Jako členka zastupitelstva našeho města 
jsem žádala o vyřešení přístřešku za zruše-
nou čekárnu na nádraží ČD v Zábřehu. 

Jednání s vedením ČD bylo zdlouhavé a slo-
žité, přesto se podařilo zajistit vybudování ja-
kési miničekárny.Byla jsem tomu velmi ráda.
Bohužel jen do té doby, než jsem zjistila, v ja-
kém stavu se tato čekárna a její okolí nachází 
po tak krátké době. Rozbitá okna, rozházené 
sklo, odpadky, poničená popelnice a zápach. 
Nevím, kdo se o takovou vizitku naší obce 
stará. Je mi však líto všech slušných a spořá-
daných cestujících, kteří jistě nemají chuť tuto 
čekárnu užívat a raději opět stojí  venku.

Pokud se o vzhled našeho „útulného nádra-
ží „ postarala mládež, tak mám pro ně lepší 
řešení k trávení volného času. Na jaře tohoto 
roku byla zrekonstruována sportovní plocha 
u dětského hřiště. Požádala jsem pana staros-
tu o zakoupení nové sítě, která je k dispozici 
u Honzy Konečného na Budovatelské ulici. Je 
velmi smutné, že po celé léto byla tato plocha 
jen málo používaná. Hřiště u školy má rovněž 
volejbalovou síť a branky na fotbal, přesto je v 
odpoledních hodinách využíváno jen zřídka. 
Mezi občany Zábřehu zazněl názor, že místo 
stavebních míst v parku by bylo  lepší, posta-
vit tam hřiště pro děti. Já se ptám: „Kdo tam 
bude sportovat?“

Chtěla bych tímto příspěvkem vyzvat k za-
myšlení nás rodiče dospívajících dětí. Víme, 
jak a kde tráví volný čas naše děti? Nejsou to 
právě ony, kdo bezcílně posedávají v okolí 
vlakového nádraží a z dlouhé chvíle jej ničí?        

Marie Adamíková

Členové astronomického kroužku se již  
řadu let pravidelně účastní akcí nejbližší pro-
fesionální hvězdárny a planetária v Ostra-
vě.

Letošní „Ostrav-
ský astronomický ví-
kend“ se již tradičně 
konal v na hvězdárně 
a planetáriu Joha-
na Palizy v Ostravě 
–Porubě ve dnech 19 
– 21. září 2008.

Podtitul „Dvojí 
tvář kosmických ka-
tastrof “ naznačoval 
zajímavé téma, které 
bylo zahájeno v pá-
tek přednáškou ke 
100 výročí  dopadu 
tunguzského meteo-
ritu.

Vyvrcholením ce-
lého víkendu pak 
byla přednáška Dr. 
Jiřího Grygara „Nej-
větší kosmické kata-
strofy aneb všechno 
zlé je na něco dobré“. 
Členové dolnobene-
šovského astronomického kroužku si tuto 
zajímavou přednášku nemohli nechat ujít.

V tříhodinovém bloku s promítáním na 
plátno a podrobným komentářem přednáše-
jícího se  dověděli mnoho zajímavých novi-

nek, jak z hlubokého 
kosmu, tak také z 
naší sluneční sousta-
vy. Především jsme 
odcházeli z přednáš-
ky uklidněni tím, že 
navzdory hrozivému 
názvu z titulu před-
nášky nám pozemš-
ťanům žádné přímé 
nebezpečí z vesmíru 
nehrozí.

Účast členů astro-
nomického kroužku 
tak byla zpestřením 
činnosti kterou v 
Dolním Benešově 
uplatní a kdy sou-
časné době z důvo-
du rekonstrukce je 
hvězdárna na střeše 
KD  mimo provoz. 
Předpokládáme, že 
od listopadu bude 
opět zahájeno tra-
diční pozorování 

každý pátek večer za příznivého počasí.
Za AK  F.Gaidečka

DR. JIŘÍ GRYGAR 
OPĚT V OSTRAVĚ

ZAMYŠLENÍZAMYŠLENÍ



Již  5 let jsme každé jaro diskutovali na 
téma Strassenfest ( což je v překladu do češ-
tiny Uliční slavnost ) s tím, že  uskutečníme 
tuto akci i u nás v Dolním Benešově. Bohužel 
to vždy skončilo jen u plánování a ztroskota-
lo na nedostatku volného času a přiznejme si 
i obavy, jak  tuto akci přijmou  spoluobčané, 
známí  a  netrhli si ostudu.

Letos se pár „ bláznů „ heclo a vrhli se do 
přípravy . Termín byl stanoven na poslední 
srpnovou sobotu, abychom si ještě trochu 
užili sluníčka a nějak symbolicky ukončili i 
období léta a dovolených.

Byli jsme mile překvapeni, již při obcháze-
ní sousedů tím ,že se prakticky všichni chtěli 
angažovat. Ať už to byla stavba brány, výzdo-
ba ulice, či přípravy pohoštění nebo her pro 
děti.

Byl vyroben speciální klíč pro otevírání 
brány a dokonce putovní prapor Strassenfestu 
. Město nám zapůjčilo lavičky,stánky,všichni 
se pečlivě  připravovali více jak měsíc a na vý-
sledku to bylo znát.

Vzhledem k tomu, že  Dolní Benešov je 
rybníkářskou oblastí a akce byla Na Březích, 
zvolili jsme hlavním motivem vodníky, rusal-
ky, žabáky,…dokonce se našel i jeden utopený 
hokejista ( asi už ze zimy ☺ ).

Sám pan starosta Štefek přijel slavnostně 
otevřít bránu a zapůjčil nám  ulici na tento 
den a noc. K vidění toho bylo spoustu, od za-
hajovací scénky vodnické rodinky, průvodu 
po Březích, výstavy historických vozidel,a-
trakcí pro děti až po  vystoupení mažoretek. 
Od večera  hrály dokonce 2 kapely- Marek 
Mrkva spol. a Druhá míza na improvizova-

ném parketu až do ranních hodin. Myslím, že 
nikdo netrpěl žízní ani hladem. 

Velice mile nás překvapila velká účast lidí, 
kteří se s námi přišli Na Břehy pobavit a vydr-
želi i přes chladné večerní počasí až do noci.

Chtěl bych opravdu poděkovat všem, kteří 
se  podíleli na perfektní přípravě tohoto 

„ 1.ročníku“ Strassenfestu BŘEHY 2008 a 
všem, kteří přišli a vytvořili  atmosféru plnou 
přátelství a pohody.

Příští rok se uskuteční 2. ročník této akce a 
rád bych popřál již nyní pořadatelům zdárný 
průběh. Kde? – nechte se překvapit.

Takže za rok na Strassenfestu  2009  !!!
Jan Widlák

PS: jak je v Benešově zvykem, opět byla 
povolána policie.  Myslím, že tyto akce jsou 
výjimečné a pro jednou se to dá vydržet! 

STRAßENFEST 2008 STRAßENFEST 2008 „NA BŘEZÍCH“ „NA BŘEZÍCH“ 
V DOLNÍM BENEŠOVĚ V DOLNÍM BENEŠOVĚ 



V naší farnosti budeme společně prožívat:
Sobota 1.listopad      Slavnost Všech svatých – kostel sv.Martina  mše sv. v 7.30 hod.
Neděle 2. listopad    Vzpomínka na všechny věrné zemřelé 
 ( Památka zesnulých – dušiček)
 Kostel sv. Martina  mše - 7.00 a 10.00 hod.
 Sv. Urban v Zábřehu -  8.30 hod.
 Po velké mši sv., asi v 11 hod. poputujeme průvodem z kostele 
 sv. Martina na místní hřbitov, kde požehnáme hroby a společně  

 se pomodlíme za všechny věrné zemřelé, abychom jim vyprosili  
 plnomocné odpustky.

Neděle 9. listopad      Krmáš – posvěcení chrámu sv. Martina  7.00hod mše sv. v kostele  
 sv. Martina-tzv. Hubertská mše sv.

 10.00 hod. mše sv. v kostele sv. Martina- Patriocinium sv. Martina 
 a posvěcení chrámu

Neděle 23. listopad Slavnost Ježíše Krista Krále
Neděle 30. listopad 1. neděle adventní  - začíná doba adventní – možnost před  

 každou mší sv. nechat požehnat své adv. věnce.
Sobota  6.12.            10. ročník turnaje ministrantů ve stolním tenise hlučínského 

 děkanátu v tělocvičně ZŠ Dolní Benešov
Středa    24. 12.    Štědrý den – v Zábřehu sv.Urban – mše sv. ve 22.00 hod. 
 Slavnost narození Páně
 V Dolní Benešově sv. Martin – mše sv. ve 24.00 hod. půlnoční
Čtvrtek 25.12.   Slavnost narození Páně (Boží hod vánoční) – sv.Martin mše sv.  

 7.00 a 10.00 hod,  sv.. Urban v Zábřehu 8.30hod.
 Od 14.00 – 16.00 hod možnost navštívit „Betlém“   

 V kostele sv. Martina.
Pátek 26.12.    svátek sv. Štěpána – sv. Martin mše sv. 7.00 a 10.00 hod.
 v. Urban v Zábřehu  8.30 hod.
Sobota 27.12.          svátek sv. Jana, apoštola a evangelisty – sv. Martin mše sv.  
 v 7.30 hod, při této mši možno žehnat víno „ Lásku sv.Jana“
Neděle 28.12.          svátek sv. rodiny Ježíše, Marie a Josefa
Středa 31.12.            Poděkování Pánu Bohu a prosba o Boží pomoc do nového roku  

 – mše sv. kostel sv. Martin v 16.00 hod a po ní adorace.
Čtvrtek  1.1. 2009    Slavnost Matky Boží, Panny Marie – zasvěcený svátek, mše sv. 
 v kostele sv. Martian 7.00 a 10.00hod. 
 V kostele sv. Urbana v Zábřehu v 8.30 hod., Červená kaple v 16hod.

V neděli jsou pravidelné mše svaté  v Dol. Benešově v kostele sv. Martina v 7 a v 10 hod. v Zábžehu v koslele sv. Urbana v 7.30 hod.
 Přeji všem radostné Vánoce a závěr roku i šťastný celý rok 2009  prožitý v pohodě, radosti, zdraví a s Boží pomocí.

P. Ladislav Stanečka, farář.                       
                                        

ŘÍMSKOKATOLICKÁ FARNOST DOLNÍ BENEŠOV

Děkuji všem, kteří se podíleli , organizovali, hráli, zpívali, připravovali program, výzdo-
bu, občerstvení na akci „Poděkování za úrodu, den farnosti a den rodiny“, které se usku-
tečnilo 13. Září v kostele sv. Martina a na nádvoří kolem fary. Mohli jsme prožít nejen 
pěknou, děkovnou mši svatou, kterou sloužil ředitel křesťanské televize NOE P. Leoš Ryška, 
ale i krásně nazdobený kostel sv. Martina, přikrášlené nádvoří fary, živé společenství církve 
po mši svaté, s bohatým občerstvením, programem, hudbou, besedou o křesťanské televizi 
NOE. Také jsme shlédli film o světových misiích, o misionáři Medovi, ale měli i možnost 
se sejít osobně s vlastní farní rodinou, ředitelem Tv NOE, provinciálem salesiánů, s návště-
vou z Mexika, Koreje, s lidovými misionáři P. T. Wascinskim, J. Šindelářem a všemi přáteli 
dobré vůle. Bůh požehnal i počasí a my si mohli i zasoutěžit v biblickém  AZ kvízu, ruských 

kuželkách, zkusit štěstí v Kole štěstí, ochut-
nat různé dobroty a pobavit se při hudbě 
a kulturním programu, který připravilo a 
vytvářelo toto živé společenství.

Za toto vše upřimně ze srdce děkuji. Je 
to výraz toho, že křesťanství je skutečný 
život a každý se tak mohl obohatit v srdci 
i v duši.

P. Ladislav Stanečka, farář

PODĚKOVÁNÍ



V pátek 31.10 se všechna strašidla z Dolní-
ho Benešova sejdou v 16:00 na parkovišti u 
stadionu FC Dolní Benešov. 

Po zapálení všech lampionů půjde průvod 
vedený zkušenými strašidly sídlištěm, přejde-
me cestu na ulici Záhumení a parkovištěm 
u nákupního střediska přímo do kulturního 
domu. Před kulturním domem zapálíme oh-
ňostroj a poté strašidelná diskotéka. Občerst-
vení je zajištěno pro děti i rodiče. Prosím ro-
diče, poučte své děti o bezpečné manipulaci 
s ohněm!

Za klub rodičů Martina

Rockové vánoce se po roce vrátí opět do 
Dolního Benešova. V novém kabátě a s 
hvězdným obsazením. 

Publikum už tradiční akce přijede roz-
tančit slovenská punková legenda Hor-
kýže slíže. Ta byla v roce 2007 jedním z 
hlavních taháků hlučínského festivalu 
Štěrkovna Open Music a na publikum 
Hlučínska se moc těší. „Rádi se vracíme. 
Lidé na Ostravsku a Opavsku mají naši 
muziku rádi. Na koncertech to je vidět,“ 
svěřil se zpěvák kapely.

Kromě slavné slovenské skupiny přijede 
i jedna z nejznámějších rakouských pun-
kových kapel Jack Disconnect. Tu mohli 
slyšel letos v srpnu návštěvníci letošního 

festivalu. Těšit se návštěvníci můžou i na 
oblíbené HC3 a hlučínské RDT 98. „Věří-
me, že akce přiláká řadu příznivců rockové 
muziky a podaří se nám prestiž letité akce 
ještě pozvednout,“ řekl David Moravec z 
pořadatelské agentury New Wind Produc-
tion. Ta akci pořádá společně s Kulturním 
domem Dolní Benešov.

Vstupenky si zájemci budou moci kou-
pit v předprodeji za 160 korun. K dostání 
budou v síti Ticketstream, ale také v Kul-
turním domě Dolní Benešov, hlučínské 
Hospodě 56, Galerii na náměstí v Hlučí-
ně a prodejně Sluna v Opavě. Předprodej 
skončí před akci a cena vstupného na mís-
tě se vyšplhá na 220 korun.

Žáci naší školy, kteří navštěvují kroužek 
Malých debrujárů, se v loňském školním 
roce přihlásili do celostátní soutěže „Šifra 
Komenského“. 

Po úspěšném absolvování čtyř korespon-
denčních kol jsme postoupili do finále, které 
se konalo ve dnech 10.-12. října v Uherském 
Brodě. Bohužel nemohli jet všichni debrujáři, 
ale jen čtyři vybraní žáci a jejich vedoucí. Fi-
nále se zúčastnila Lucie Harasimová, Daniel 
Svačina, Štěpán Harazim a David Witoš. Ve 
finále nás čekalo mnoho úkolů a zkoušek se 
kterými si naši malí debrujáři museli poradit 
a úkoly to byly mnohdy velmi složité. 

Byli jsme moc rádi, že jsme se mohli této 
soutěže zúčastnit, protože z našeho kraje se 
do finále dostaly pouze 3 kluby. Sice jsme 
nedosáhli na stupně vítězů, ale být mezi 16 
nejlepšími družstvy v celostátním finále z 

57 přihlášených je určitě obrovský úspěch. V 
příštím roce jsme jistě motivováni k ještě lep-
šímu výsledku.

 Naši žáci si zvolili název týmu Prajzáci a 
tudíž nereprezentovali pouze naše město 
Dolní Benešov, ale také celé Hlučínsko. Na 
soutěži se objevilo mnoho hostů z politické-
ho, kulturního i společenského života a děti 
velmi dobře prezentovali, z jakého města 
jsou. Samozřejmě se ani tato akce neobešla 
bez finanční stránky a moc bych chtěl touto 
formou poděkovat Městu Dolní Benešov za 
sponzorování celého finále. Jsem moc rád, že 
patříme mezi města, kde zřizovatel školy pod-
poruje i takovéto akce a vytváří tak podmínky 
pro širší rozvoj vědomostí a znalostí dětí naší 
obce. 

Mgr. Leon Hahn, 
vedoucí KMD ČR Dolní Benešov

Ani jsme se nenadáli a bylo 1. září.
Do uklizených a vyzdobených tříd začaly přicházet děti. Některé již 

po několikáté, pro některé to však bylo 
poprvé. Zanedlouho si ale všechny zvyk-
ly a slzičky vystřídal úsměv.

Abychom se lépe poznali – děti i rodi-
če- domluvili jsme se, že si společně zaje-
deme na kolech na výlet.

A co třeba na letiště do Zábřeha?
Není to daleko a určitě to zvládnou i 

menší děti.
Jen aby nám přálo počasí.
A opravdu – v úterý, 30.  září, jsme 

mohli vyjet.
„Akční“ rodiče a děti všech tříd mateř-

ské školy se sešli v 15 hodin a společně 
jsme vyrazili. Byla nás velká kolona a moc 
nám to na kolech a v přilbách slušelo.

Že jsme budili pozornost okolí dokazuje 
komentář jednoho pána, který vtipně prohlásil :“ Co se to tu vyrojilo ?“

Bez pádů a technických problémů jsme v rekordním čase dorazili až 
na letiště.Tam už čekala pí Babišová, která nás zavedla do hangáru. Pro-

hlédli jsme si „zaparkovaná“ letadla, která 
si mohly děti osahat a dokonce si vyzkou-
šet jak se v takovém letadle sedí. Někteří 
se proměnili na okamžik v piloty.

Ty byl zážitek!
Po prohlídce jsme se přesunuli dále 

do areálu letiště, kde jsme si na ohništi 
opekli párky.

Že se některé dost připekly nám vůbec 
nevadilo a s chutí jsme všichni posvačili.

Děti pak měly možnost si zařádit na 
průlezkách a rodiče si popovídat u plá-
polajícího ohníčku.

Cyklovýlet se určitě vydařil, protože 
poslední skupinky se rozcházely až ko-
lem šesté hodiny.

A kam se vydáme příště?   
   Vlasta Juchelková

HORKÝŽE SLÍŽE 
V DOLNÍM BENEŠOVĚ

ŠIFRA KOMENSKÉHO

8.11 2008, 2000 Kulturní dům
– Nafestband
– Klub rodičů pořádá 8.11 zábavu k výročí 

„VŘSR“
– oblečení v dobovém stylu je vítáno

HELLOWEEN

OLDIES PÁRTY

Dopisy čtenářů
Dobrý den, pane starosto. Chtěl bych 

Vás touto cestou informovat o právě vy-
cházejícÍ publikaci - monografii nejvý-
znamnějšího meziválečného slezského 
akademického sochaře Josefa Obetha 
(1874-1961), který je také autorem váleč-
ného pomníku obětem 1. sv. války v Dol-
ním Benešově. Akademický sochař Josef 
Obeth byl v letech 1922 až 1936 autorem 
více jak 30 takových to pomníků v němec-
ky mluvících oblastech severní Moravy a 
Slezska, ale některá jeho díla byla po roce 
1945 zlikvidována. Děkuji tak Vašemu 
městu za to, že při přemisťování tohoto 
pomníku jste mu našli důstojné místo v 
prostorách hřbitova a jeho nynější podo-
ba zdobí stránky právě vycházející knihy, 
jejíž jsem spoluautorem.

S pozdravem Marian Čep
Městské muzeum Zlaté Hory

MATEŘSKÁ ŠKOLA NA VÝLETĚMATEŘSKÁ ŠKOLA NA VÝLETĚ



SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA
HODNĚ ZDRAVÍ 

A SPOKOJENOSTI

František Sroka ...............................70 let

Anežka Rybková ............................70 let

Emília Kupková .............................  70 let

Herta Vehovská ..............................70 let

Marie Moravcová ..........................  70 let

Erika Zdechovanová .....................  70 let

Gertruda Dzihlová ........................  70 let

Marta Kolarčíková ........................  70 let

Charlotta Galambošová ................70 let

Krista Křížová ................................70 let

Kristina Wilková ............................70 let 

Maxmilián Bogdal ........................  75 let 

    Ema Kuchejdová ............................75 let

Anna Návratová ............................  75 let

Josef Cigán ......................................75 let

Anna Mistatová .............................  75 let

 Josef Reschný ................................  75 let

Marie Jordánová .............................75 let

Alfred Gola ....................................  75 let

Helena Králova ..............................  75 let

Josef Korduliak ..............................  75 let

František Miekisch ........................75 let 

Františka Ječmínková ....................80 let

Gabriela Hluchníková ...................80 let

Marie Teichmannová ....................  80 let

Adéla Kobierská .............................80 let

Jan Mrkva ........................................85 let

Jiřina Očková .................................  85 let

Elfrída Ondrušová ........................  91 let

Arnošt Lainka .................................95 let

MALÉ VÍTÁME,
 RODIČŮM BLAHOPŘEJEME  

Adriana Světlíková

Sofie Sobková

Robin Krömer

Rebeka Kolková

Aneta Lea Kohutová

Natálie Suttová

Adam Chvěja

Filip Mika

Natálie Hořínková

ŠŤASTNOU, SPOLEČNOU 
CESTU ŽIVOTEM

Petr Kozelek a Monika Halfarová

Stanislav Miekisch a Hana Čechová

Lenka Faiková a Miloslav Kotiš

ZLATÁ SVATBA

Maxmilián a Elfrída Novákovi

Eduard a Emília Kupkovi

Jan a Erika Michalíkovi

Arnošt a Markéta Pavlenkovi

BUDEME NA VÁS 
VZPOMÍNAT …

Jan Novák

Jan Hartoš

Marie Dornová

Anna Faiková

Anna Suchánková

Nemáte-li zájem o zveřejnění ve společen-

ské kronice, sdělte to na evidenci obyvatel,  

Městský úřad Dolní Benešov /tel.553 651 

285, kl.18/.

VOLEJBAL TJ MSA DOLNÍ BENEŠOV VOLEJBAL TJ MSA DOLNÍ BENEŠOV 
SLAVÍ UŽ 55. VÝROČÍ ZALOŽENÍSLAVÍ UŽ 55. VÝROČÍ ZALOŽENÍ

V letošním roce slaví volejbal TJ MSA 
Dolní Benešov už 55. výročí založení.

Za toto období byl v mistrovských soutě-
žích odehrán volejbal ve všech kategoriích 
od žáků, kadetů, juniorů, žákyň, juniorek 
až po ženy. Družstva dosahovala různých 
výsledků v okresních, krajských i republiko-
vých soutěžích. Žáci v roce 1970 byli přebor-
níci ČSR vesnických družstev a v roce 2005 
zvítězili v soutěži základních škol České re-
publiky. Kadeti hráli přebor České republiky 
a junioři 1. dorosteneckou ligu. Muži v roce 
1972 byli přeborníci ČSFR vesnických druž-
stev a velmi dobře reprezentovali republiku 
v Bulharsku.

Podnik MSA reprezentují v mezipodni-
kové soutěži okresu Opava družstva mužů i 
žen. Tato družstva v minulosti získávala vítězné trofeje. V 
letošním roce jsou zatím v rozehrané soutěži na předních 
místech. Družstvo žen od zahájení mezipodnikové soutěže 
vedl RNDr. Aleš Rozsíval, který je stále jejích patronem a 
sponzorem. V současné době trápí družstvo žen nedosta-
tek hráček, a proto se touto cestou obracíme na občany a 
jejich známe, kteří hráli nebo hrají volejbal, ať se přihlásí u 
p. Klouparové TZ 553881850. Chceme navázat na tradici a 
proto začínáme u žáků. Obracíme se na rodiče s prosbou, 

aby přesvědčili své děti na volejbal. Vždyť sport 
nejen utužuje, ale i formuje charakter a povahu 
dítěte, vede k disciplíně a kázni. Sport naplňu-
je život mladého člověka a je také kompenzací 
duševní námahy dětí ve škole. Každý rodič by 
měl své děti ke sportu vést a vyžadovat, aby 
pravidelně sportovali a zamezit vysedávání u 
televize a počítačů. 

Pravidelné tréninky žáků narozených v roce 
1996 a starších jsou v PO, ST a PÁ od 16.30 
hod. a žen v PO od 19.00 hod. v místní tělo-
cvičně.

NEJBLIŽŠÍ PROGRAM 
V DOLNÍM BENEŠOVĚ:

  1.11  v 10.00 hrají muži krajský přebor s 
Kopřivnicí

  2.11. v 10.00 hrají junioři krajský přebor s 
Polankou

  9.11. v 10.00 hrají junioři krajský přebor s 
Havířovem

22.11. v 10.00 hrají muži krajský přebor s 
Ostravskou univerzitou

  6.12. v 10.00 hrají muži krajský přebor s 
Metylovicemi

20.12. v   9.00 Turnaj seniorů o kapra.         



Z ČINNOSTI KULTURNÍHO DZ ČINNOSTI KULTURNÍHO DOMUOMU
Po rozsáhlých rekonstrukcích v rámci 1. etapy, které proběhly bě-

hem letních měsíců tohoto roku v kulturním domě, byla úspěšně na-
instalována zdravotechnika, vyměněn topný systém a plynové kotle, 
proběhla výměna oken a vstupních dveří, ve vestibulu rozšířeném 
přísálí byl snížen podhled a instalována nová světla, byly rekonstru-
ovány elektrické rozvody, vyměněn interiér baru v přísálí, byly vy-
broušeny parkety na velkém sále, v přísálí, v baletním sále. 

V současné době se rekonstruuje sedačka ve vestibulu a do konce 
roku bude kulturní dům disponovat novými židlemi a stoly. Na tomto 
místě se patří upřímně poděkovat všem představitelům města – zastu-

pitelům, radě, starostovi, panu Lelkovi a jeho pracovní četě, kolegům 
z kulturního domu, ale především pan Josefu Zawadskému, který stál 
na počátku vzniku tohoto zařízení a nyní se významnou měrou podílel 
na úspěšné a rychlé rekonstrukci. Ještě jednou poděkování všem za 
podporu při kultivaci městského objektu a jeho vybavení nejen pro 
dolnobenešovské občany, ale také pro další návštěvníky kulturních 
akcí z regionu.

Na měsíc listopad a prosinec je připravena celá řada kulturních a 
společenských akcí a věříme, že v bohaté nabídce si naleznete svůj pro-
gram i vy.   



Pátek 31.10.
Diskotéka pro děti (pořádá Klub rodičů)

Pátek 31.10. a 1.11.
VÝLOV RYBNÍKA NEZMAR

Pátek 7.11. v 19 hod.
HRDÝ BUDŽES
Kultovní divadelní představení v hlavní roli 

s Bárou Hrzánovou.

Sobota 8.11.
Lampiónový průvod  (pořádá Klub rodi-

čů)

Neděle 9.11. 
HUBERTOVA MŠE - kostel sv. Martina

Čtvrtek 13.11.
Posezení s přáteli – taneční večer (pořádají 

zdravotně postižení spoluobčané) 

Pátek 14.11.
Společenská akce firmy ARMATURY 

Group

Sobota 22.11. 
Taneční půlkolona kurzu společenského 

tance 

Neděle 23. 11.
Obřadní síň na zámku
od 16 hodin 
Co na prajzské se stalo a co povědalo.....po 

deseti letech
Setkání se spisovatelku Janou Schlossarko-

vou a jejími hosty:
Cimbálová muzika z Kozmic
Jaroslav Černý z Vávrovic
Seniorky z Bolatic
Děti ZŠ z Dolního Benešova
Pěvecký sbor Nezmar

Neděle 30. 11.
1.adventní koncert v kostele sv. Martina 

- v 16 hod. 
Účinkuje Smíšený pěvecký sbor Stěbořice 

– diriguje Karel Kostera
Po koncertu se uskuteční tradiční rozsvíce-

ní vánočního stromu na náměstí C.Lelka

Čtvrtek 4.12. 
 Členská schůze zdravotně postižených 

spoluobčanů - v 16.30. -

Pátek 4.12.
10.ROCKOVÉ VÁNOCE (festival rocko-

vých skupin Hlučínska)

Sobota 6.12.
Společenská firemní akce firmy ISOTRA

Neděle 7. 12. 
2. Adventní koncert v kostele sv. Martina 
v 16 hod. 
Účinkuje Městský pěvecký sbor C.Lelka 

– diriguje Mgr. B.Míček

Středa 10.12.
DĚTI DĚTEM - 20. ročník setkání zdra-

votně postižených spoluobčanů Moravsko-
slezského kraje (kulturní program, taneční 
zábava, předávání dárků atd.)

Sobota 13.12.
Mikulášská zábava – pořádá klub rodičů

Neděle 14. 12.
3. adventní koncert v kostele sv. Martina
v 16 hod. 
Účinkují žáci a pedagogové ZUŠ Hlučín 

– pobočka Dolní Benešov
a dětský pěvecký sbor Nezmar
Neděle 21. prosince v 16.30 hod. v kultur-

ním domě

Pátek 19.12.
HELLAX Párty

Sobota 20. 12.
Tradiční předvánoční setkání na rynku a v 

Obřadní síni na zámku -  od 14hod.
Půjdem spolu do Betléma – v programu 

vystoupí žáci ZUŠ Hlučín – pobočka Dolní 
Benešov, dětský pěvecký sbor Nezmar, při-
pravila Helena Mižičová

Na náměstí C.Lelka bude od 14 hod. hrát 
Malá dechová hudba J.Postulky, drobné ob-
čerstvení, akce je určena těm, kteří se před 
svátky ještě chtějí setkat v  příjemné před-
vánoční náladě. 

Obracíme se na všechny zájemce o pro-
dej občerstvení a mají zájem o stánek, ať se 
obrátí na tel č. 553651159, případně E-mail 
kultura@dolnibenesov.cz.

Neděle 21.12. 
Vánoční koncert Městského orchestru mla-

dých – diriguje Richard Novák, předprodej 
vstupenek a místenek ke stolům i do řad od 
1.12.2008 v kulturním domě - v 16.30 hod.

Pondělí 22.12.
Taneční závěrečná – ukončení kurzu spo-

lečenského tance a výchovy

Čtvrtek 25.12.
Štěpánská taneční zábava s kapelou NA-

FESTBAND

Čtvrtek 1.1.2009 
Novoroční setkání na rynku – spontánní 

neorganizované setkání občanů u příležitosti 
nového roku 2009 - v 00,15 hod.

Plesová sezóna 2009
leden 2009

9.1.2009 Ples myslivců
16.1.2009 Ples šachistů
24.1.2009 Ples MSA
30.1.2009 Městský reprezentační ples

únor 2009
21.2.2009 ples hasičů

březen 2009
Rock and roll ples

PROGRAM KULTURNÍHO DOMUPROGRAM KULTURNÍHO DOMU
LISTOPAD  PROSINECLISTOPAD  PROSINEC

VÝLOV RYBNÍKA NEZMAR

TANEČNÍ ZÁVEREČNÁTANEČNÍ ZÁVEREČNÁ



UDÁLO SE V KULTUŘEUDÁLO SE V KULTUŘE
V této rubrice se budeme vracet k akcím, 

které se uskutečnily mimo plánovaný pro-
gram:

Koncem srpna se na nádvoří hlučínského 
zámku uskutečnila kulturní akce ve které se 
průběžně představují jednotlivé obce regionu 
s kulturním programem. Dolní Benešov se 
velmi dobře zapsal do povědomí návštěvníků 
uměleckým výkonem Městského orchestru 
mladých, Bigbandem a mažoretkami Exce-
lent.

 V sobotu  18. října 2008 se v Obřadní síni v 
Dolním Benešově uskutečnil pořad  pod ná-
zvem Velká cesta na východ pro všechny mi-
lovníky cestování, který obsahoval prezentaci 
fotografií, krátkých videí a zážitků o putování 
do Asie, které se nakonec stalo roční cestou 

kolem světa.Ve zhruba dvouhodinovém pás-
mu se účastníci seznámili s tím,  co cestova-
tele Libora Hudečeka a Jana Růžičky potkalo 
při cestách Transsibiřskou magistrálou přes 
Rusko, Mongolsko a Čínu do Tibetu, v zemích 
Jihovýchodní Asie, na Srí Lance, v ostrovních 
královstvích Indonésie a Filipín.

Dolnobenešovská Prajzovanka úspěšně 
reprezentovala dolnobenešovskou hudební 
scénu na festivalu dechových hudeb ve Va-
lašském Meziříčí koncem srpna.

Pořadatelé multikulturního festivalu 
Bezručova Opava pozvali k účinkování ve 
dvou pořadech Dolnobenešovský bigband. 
Na základě velmi příznivého ohlasu dosta-
li nabídku k natáčení hudebního pořadu v 
České televizi v příštím roce.

Mažoretky Excelent, které vedou již ně-
kolik let manželé Kristovi, natočili taktéž 
pro Českou televizi Ostrava další taneční 
pořad.

V kulturním domě v Bolaticích proběhl 
v říjnu křest druhého CD s hlučínskými 
písněmi. Na natáčení se podílelo patnáct 
souborů z regionálních obcí a měst. Také 
Dolní Benešov byl zastoupen „Dolnobene-
šovskými karmašnicemi“, které nazpívaly 
tři písně. 

Ve středu 22.10. bylo slavnostně otevře-
no mini hřiště na „Hlavní škole“ za účasti 
významných hostů, zastupitelů města, sta-
rostů okolních obcí. Součástí akce byl i kul-
turní program žáků ZŠ a fotbalové utkání 
mužstev žáků.

DRUHÉ CD S HLUČÍNSKÝMI PÍSNĚMIDRUHÉ CD S HLUČÍNSKÝMI PÍSNĚMI DOLNOBENEŠOVSKÉ KARMAŠNICEDOLNOBENEŠOVSKÉ KARMAŠNICE

Setkání důchodců MSA Dolní Benešov
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UPOZORNĚNÍ
Pokud máte jakékoliv problémy s doru-

čováním Dolnobenešovského zpravodaje, 
obraťte se na místní poštu, která je distri-
bucí zpravodaje pověřena a která vašim 
připomínkám určitě ráda vyhoví.

KRAJSKÁ VYSTAVA PSŮ VŠECH PLEMENKRAJSKÁ VYSTAVA PSŮ VŠECH PLEMEN

X. ROČNÍK PIVNÍCH SLAVNOSTÍ


